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Särskilt uttalande avgavs av Daniel Helldén m.fl (MP) enligt följande: 
 

” När staden växer är det viktigt att de värden som finns inte förringas eller förvanskas. 

Det är med viss oro vi ser på projektet för Rosenlundsparken. Att det byggs så mycket i 

parken är inte optimalt. Att det dessutom till projektet föreslås tillföras en gata för 

motortrafik rakt igenom parken är anmärkningsvärt. Park ska inte fyllas med vägar för 

motorfordon. Istället bör befintlig gång och cykelstråk rustas och utvecklas.” 

 

Reservation avgavs av Ann Mari Engel (V) enligt följande: 
 

”Koncernstyrelsen föreslås besluta att 
 

1. Stockholmshems byggnation av 99 hyresrätter tillstyrks.  

2. De delar av förslaget som rör Parkhuset avslås.  

3. Därutöver anföra: 

 

Det är positivt att staden planerar för fler hyresrätter. Det bostadskvarter som föreslås 

norr om kvarteret Alnmåttet innebär att en del av parken som är svår att utnyttja som 

grönområde istället används för att bygga bostäder. Förutsatt att det blir frågan om 

hyreslägenheter med rimlig hyresnivå kommer dessa bostäder att fylla ett angeläget 

behov. Det är också bra om befintlig barnstugepaviljong kan rivas och barnstugorna 

istället kan flytta in det nybyggda bostadskvarteret.  

Det föreslagna Parkhuset som bland annat skall inrymma kommersiella lokaler är 

däremot ett oförsvarligt ingrepp som tar värdefull parkyta i anspråk. Denna 

nybyggnation bör därför avstyrkas. 

Södermalm har i jämförelse med andra stadsdelar en mycket liten parkyta per invånare. 

Därför måste alla förslag som innebär att parken naggas i kanten till förmån för andra 

intressen bedömas mycket noggrant. 

Helt oförsvarligt är förslaget att anlägga en tvåfilig bussgata genom parken. Detta 

skulle innebära ett brutalt snitt som delar parken i två delar. Risken är mycket stor för 

att gatan också skulle användas som smitväg av bilister. Det finns en stark opinion 

bland boende mot den föreslagna bussgatan och för parkens bevarande.” 

§ 9. Kommunfullmäktiges beslut avseende kompletterande ägardirektiv 

 

Förelåg koncernledningens tjänsteutlåtande. 

 

Koncernstyrelsen beslöt att 
 

1.  IT-program – ett program för digital förnyelse antas.  

2.  Dotterbolagen inom koncernen Stockholms Stadshus AB får i uppdrag att anta IT 

program – ett program för digital förnyelse.  

3.  Anmälan av kommunfullmäktiges beslut avseende Positionspapper om EU, staden 

 och stockholmarna godkänns. 

4.  Berörda bolagsstyrelser får i uppdrag att före utgången av år 2013 och i nära 

samverkan med kommunstyrelsen utarbeta verksamhetsspecifika EU-

positionspapper 

5.  Anmälan av kommunfullmäktiges beslut avseende Trygghets- och 

säkerhetsprogram för Stockholms stad 2013-2016 godkänns.  
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6.  Anmälan av kommunfullmäktiges beslut avseende Idrottspolitiskt program för 

Stockholms stad 2013-2017 godkänns. 

7.  Extra bolagsstämma för Stockholms Stadshus AB föreslås fatta beslut om utdelning 

på totalt 1 900 mnkr med hänvisning till 5.1 § i lagen om allmännyttiga kommunala 

bostadsaktiebolag. Utdelningen ska användas för åtgärder inom ramen för 

kommunens bostadsförsörjningsansvar enligt utlåtande 2013:56, bilaga 5.  

8.  Extra bolagsstämman för Stockholms Stadshus AB föreslås fatta beslut om att av 

disponibla fria medel i moderbolaget – 14 479 327 950 kr – skall 1 900 000 000 kr 

utdelas till aktieägaren och återstoden – 12 579 327 950 kr – balanseras i ny 

räkning. 

9.  Beslutet i ärendet justeras omedelbart. 

 

Noteras i protokollet att Ann Mari Engel (V) ej kommer att underteckna styrelsens 

yttrande/redovisning enligt 18 kap 4 och 6 § aktiebolagslagen. 

 

Särskilt uttalande avgavs av Karin Wanngård (S) enligt följande: 
 

”Ärendet om utdelning från de allmännyttiga bostadsbolagen har behandlats i 

kommunfullmäktige vid två tillfällen. Den första gången återremitterades det då en 

minoritet i fullmäktige ansåg att det inte tillräckligt tydligt redovisades för de projekt 

som avsågs och hur dessa överensstämde med lagstiftningens intention och hur ett 

försvagat eget kapital i bostadsbolagen kan bidra till ett ökat bostadsbyggande inom 

allmännyttan.  

 

Då ärendet kom tillbaka till fullmäktige var den kompletterade redovisningen 

bristfällig. I vår reservation skrev vi bland annat följande:  

 

’Mot bakgrund av vad vi anser är uteblivna svar på den information som vi anser 

oss behöva för att kunna fatta ett så ingripande beslut anser vi i första hand att frågan 

bör återremitteras för beredning i enlighet med fullmäktiges beslut den 8/4 2013. Om 

en majoritet i fullmäktige förvägrar oss den informationen kan vi svårligen medverka 

till det föreslagna beslut utan avser i så fall avstå från att delta i beslutet.’ 

 

Vi står fast vid inställningen om att ärendets beredning och redovisningen till 

fullmäktige varit bristfällig.” 

 

 Reservation avgavs av Ann Mari Engel (V) enligt följande: 
 

”Koncernstyrelsen föreslås besluta att 
 

1. Beslut gällande värde överföring/utdelning av 1 900 000 000 kronor från 

Stockholms Stadshus AB till staden avslås.  

2. Därutöver anföra: 
 

Utdelningen på 1,9 miljarder är vinstmedel som till största del är genererade i stadens 

bostadsbolag. De har överförts till koncernen i en process som är överklagad i 

kammarrätten och därmed inte ännu vunnit laga kraft. Vi anser att denna överföring 

bryter mot den nya Lagen om allmännyttiga kommunala bostadsbolag (AKBL). 

 

Beslutet att dela ut så stora belopp till staden strider också mot god affärssed och 

rimlig ekonomisk förvaltning.  

 


